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REFERAT 
 

Mødedato: 12. januar 2010 

Mødetidspunkt: Kl. 10 - 15 

Mødested: Hjalmar Brantings Plads 8, 2100 København Ø 

Deltagere: Tina Iversen (formand), Kim Jensen, Helle Jacobsen, Irene Larsen, 
Anette Prüsse Jensen, Connie Mortensen 
(Jørn Rise deltog i en del af mødet) 

Afbud: Peter Hansen, Rune Pedersen, Søren Jacobsen, Kim Møllmann, 
Merete Keller Berdiin 

Referent: Connie Mortensen 
 
 
Referat: 
 

1. Velkomst og præsentation (Information) 

Tina Iversen bød som formand for udvalget velkommen til Anette Prüsse Jensen, som er 
nyt medlem og repræsenterer Koncerncenter Østbanegade.  

Faglig sekretær Connie Mortensen fungerer som sekretær for udvalget under Merete 
Berdiins orlov/ferie. 
 

2. Godkendelse af dagsorden (Beslutning) 

Dagsorden blev godkendt. 
 

3. Udvalgets arbejdsform (Beslutning) 

- Arbejdsområder (fokusområder) 
o Underområder 

- Delegering af opgaver 
 
Som udgangspunkt mødes udvalget forud for møder i HSU-AM, hvor Tina Iversen og 
Merete Berdiin er repræsentanter for DTS. 
 
Alle i Arbejdsmiljøudvalget deltager aktivt og registrerer arbejdstid som TR-arbejde med 
den normtid hver især har. Udgiftsbilag skal attesteres af udvalgets formand Tina 

Dansk Told & Skatteforbund 
Arbejdsmiljøudvalget 
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Iversen. 
 
Mail fra FTF og CO10 vedrørende arbejdsmiljø videreformidles (den faglige sekretær er 
ansvarlig for videreformidlingen) til arbejdsmiljøudvalgets medlemmer – evt. tilmelder 
udvalgets medlemmer sig FTF´s nyhedsmail. 
 
Enighed om at udvalgets kommissorium lægges på hjemmesiden. 
 
Jørn Rise deltog i en del af mødet og der var en god dialog om udvalgets arbejdsområder 
og fokusområder fremadrettet. 
 
Følgende emner blev drøftet som fokusområder for Arbejdsmiljøudvalget: 
 

 Sygefravær (OBS socialrådgiverordning i FTF) 
 Stigning i kritisk sygdom – OBS på omforandringer i SKAT og påvirkning i kritisk 

sygdom. 
 Stress – hvordan takler vi stress og hvad kan vi gøre. Netværk/rapportør 

temperaturmåler udefra arbejdspladserne. Synliggørelse af hvad stress er. 
Rammer/medicinske symptomer.  
Stresskursus i SKAT for tillidsrepræsentanterne er på vej – finansiering via 
omstillingspuljen. 

 Sikkerhedsrepræsentanter i SKAT – sekretariatet laver liste over hvem der er 
DTS’er. 

 Mangfoldighed. 
 Løbende tiltag/emner fra dagsorden til HSU-AM. 
 Mest fokus på det psykiske arbejdsmiljø. 

Udvalget ønsker fremadrettet mere synlighed omkring udvalgets arbejde og 
fokusområder samt flow i, hvordan de forskellige emner/områder behandles.  

Eksempelvis således: 

 

 

1. Problem lokalt 

2. Indrapporteres til 
arbejdsmiljøudvalget

3. Udvalget behandler 
problemet 

(løsningsforslag, 
synliggørelse, kontakt 
til SKATs ledelse, HSU‐

AM mv.)

4. Synliggørelse DTS ‐
hvad gør vi, hvad er 

resultatet. 
Hjemmeside, blad, TR‐

Nyt mv.

5. Tilbagemelding til 
rapportør mv.



Dansk Told & Skatteforbund Arbejdsmiljøudvalget Side: 3 
 
 

4. Sidste HSU-AM møde (Information) 

Tina Iversen informerede om mødet. 

Sidste HSU-AM møde var den 16. november 2009. Referat findes på SKATs Intranet. Der 
blev udleveret et notat fra sikkerhedsorganisationen samt et årshjul på mødet i HSU-AM. 

Evaluering af APV – Tina Iversen er med i arbejdsgruppen i SKAT vedrørende APV. 
Tina informerede om det første møde i arbejdsgruppen.  

OBS! APV for de medarbejdere der er flyttet fysisk skal igangsættes senest 3 måneder 
efter flytningen. 
  

5. Mødeplan for det kommende år – oplæg vedlagt (Beslutning) 

Mødeplan for år 2010 blev vedtaget således: 
 
Den 23. februar 2010 (fra kl. 12 deltager Annette Olesen og Peter Joensen)  
Den 8. marts 2010 
Den 26. maj 2010 
Den 1. september 2010 
Den 2. december 2010 (Evt. ny dato) 
 
Connie booker mødelokale samt booker udvalget i kalender.   
 
 

6. Mangfoldighed – forslag til emner vi kan arbejde med (Drøftelse) 

Ligestilling – charter for flere kvinder i ledelsen (HSU-AM), siger at 60 % af nyudnævnte 
ledere skal være kvinder. Se referat fra HSU-AM mødet. 

Problemstillingen drøftes løbende + ved konkrete henvendelser til Arbejdsmiljøudvalget. 
  

7. Det videre arbejde (Beslutning) 

- Oplæg fra repræsentantskabsmødet 
- Offentliggørelse 

 
Oplæg fra repræsentantskabsmødet: 
 
Tilbagemelding er lovet på repræsentantskabsmødet. 
 
Hvad arbejder Arbejdsmiljøudvalget med? 
 
Besluttet, at der i næste TR-Nyt udsendes opsamling på problemstillingerne modtaget på 
repræsentantskabsmødet.  
 
Disse problemstillinger vil ligeledes blive brugt i det videre arbejde i udvalget samt ved 
det kommende møde med Annette Olesen og Peter Joensen, med vægtning på de 
forskellige emner. 
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Offentliggørelse: 
 
Det er besluttet, at referater fra udvalgets møder fremover skrives under mødet af 
hensyn til en hurtigere udmelding til medlemmerne via hjemmesiden. Det vil på den 
måde også være en fælles beslutning hvad der konkret skal stå i referatet under hvert 
punkt. 
 
Det aftaltes, at arbejdsmiljøudvalgets formand Tina Iversen og faglig sekretær Connie 
Mortensen mødes snarest for at lave udkast til en artikel i Dansk Told & Skat som 
medlemsorientering om udvalgets kommende arbejde. 
 

8. Forberedelse til næste møde med Annette Olesen – plancher fra sidste møde 
vedlagt (Beslutning) 

Jf. ovenstående under punkt 7 vil vi bruge de problemstillinger der er modtaget på 
repræsentantskabsmødet i det videre arbejde med Annette Olesen og Peter Joensen. Det 
er aftalt at Arbejdsmiljøudvalgets formand Tina Iversen og faglig sekretær Connie 
Mortensen mødes snarest og gennemgår de svar der ligger til grund for den opsamling 
på problemstillingerne der tidligere er omtalt. 
 

9. Eventuelt 

Intet under dette punkt. 

 
 


